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Skrivelse

De generella effektiviseringarna inom Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd

I budgeten för 2019 har den borgerliga majoriteten i staden lagt ut 
nedskärningar i form av så kallade generella effektiviseringar på många av 
stadens välfärdsverksamheter för att minska stadens budget och kunna 
sänka skatten. Välfärdsverksamheterna utgör kommunens kärnverksamhet, 
något som den borgerliga majoriteten säger sig vilja värna men genom sin 
budget faktiskt gör nedskärningar i.

Vänsterpartiet har genom vårt förslag till budget 2019 visat på hur stadens 
skulle kunna satsa på välfärden genom att ge välfärdsverksamheterna goda 
ekonomiska förutsättningar att utveckla sitt arbete för alla invånare i staden 
och slippa nedskärningar. Detta är möjligt på en skattesats som enligt 
Vänsterpartiets förslag fortfarande ligger under den faktiska skattesatsen i 
det borgerligt styrda Nacka kommun.

I budget för 2019 gavs stadsdelsnämnderna totalt i hela staden krav på 
generella effektiviseringar för 250,5 miljoner kronor.

 
Verksamhet  Generella 

effektiviseringar 
Förskolan  107,0 mnkr 
Barn, kultur och fritid 17,0 mnkr 
Äldreomsorg 78,4 mnkr 
Stöd och service, 
funktionsnedsättning 

38,4 mnkr 

Stadsmiljöverksamhet 5,1 mnkr 
Arbetsmarknadsåtgärder 4,6 mnkr 

Mot bakgrund av detta skulle vi vilja veta hur de generella 
effektiviseringarna prioriterats och genomförts samt hur har 
verksamheterna påverkats av dessa åtgärder? 

1. Har de generella effektiviseringar som genomförts under 2019 i 
någon av nämndens verksamheter påverkat: 

 tillsättningar vid pensionsavgångar 
 tillsättning av vakanta tjänster och/eller 
vikarier under t.ex. föräldraledigheter  



 personalens möjligheter till löneökningar och 
kompetensutveckling? 

 
2. Har de generella effektiviseringar som genomförts under 2019 inom 
förskolan påverkat: 

 personaltätheten i verksamheten  
 personalen i pedagogiska verksamheters möjlighet till 
planeringstid 
 schemaläggning 
 barn som deltar i förskolans möjligheter till utflykter och vistelser 
utanför förskolan? 

 
3. Har de generella effektiviseringar som genomförts under 2019 inom 
stöd och service för personer med funktionsnedsättning påverkat: 

 bedömning av enskildas ansökningar av insatser enligt SoL och 
LSS 
 valet av insatser när de ska verkställas  
 hur många ärenden socialsekreterare och biståndshandläggare 
ska handlägga? 

  
4. Om något av ovanstående har påverkats av de generella 
effektiviseringarna på vilket sätt? 

 
5. Vilka övriga åtgärder har gjorts för att möjliggöra de generella 
effektiviseringarna? Finns det exempelvis dokumenterade och 
utvärderade ekonomiska effekter som resultat av genomförd 
digitalisering, automatisering, nya evidensbaserade arbetsmetoder eller 
av innovationer, som motsvarar kostnadsminskningen? 

 
6. Bedömer förvaltningen att dessa åtgärder kommer att påverka 
verksamheten utöver innevarande år?  
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